
 

Generalforsamling i Næssundfærgens Venner i Karby Kuber 11. marts 2025 
Punkt 1. Formand Martin Hvass bød velkommen til de omkring 70 medlemmer og foreslog 
Henning Jespersen som dirigent. Han blev enstemmigt valgt. 
Indkaldelsen til generalforsamlingen blev udsendt på mail 6. februar i år. Henning Jespersen 
konstaterede, at det var i overensstemmelse med vedtægterne, og at forsamlingen dermed var 
lovlig. (Indkaldelse med dagsorden vedhæftet). 
Henrik Kaufholz blev valgt som referent. 
Punkt 2. Martin Hvass sagde i bestyrelsens beretning, at det allerede i begyndelsen af 2024 så sort 
ud for foreningen og ”ekstra sort ved generalforsamlingen”. Derfor blev der indkaldt til krisemøde 
og her nedsat et kriseudvalg. 
Det lykkedes udvalget og bestyrelsen at få så mange frivillige bidrag og sælge så mange 
støttebeviser, at foreningen ”fik penge i kassen og i dag kan præsentere et regnskab med 
overskud”. Kriseudvalget har også afleveret mange forslag, som den ny bestyrelse kan sætte i 
gang. 
Martin Hvass nævnte flere af årets arrangementer. Først et besøg af 150 veteranmotorcykler fra 
klubben MC Scavenius i Skagen, derefter færgens første deltagelse i Kulturmødet i Nykøbing i 
august, så fejring af årets træskibssejlads og foreningens første julemarked. Både 
træskibssejladsen og julemarkedet trak rigtig mange mennesker til, mens den første dag af 
Kulturmødet gik i vasken på grund af storm. 
Der blev afviklet 31 aftensejladser, 16 private og 15 tirsdagssejladser. Der var stort set udsolgt på 
alle tirsdagssejladser, der således også gav overskud. Formanden takkede Jenny og Knud Erik 
Jepsen, der har stået for sejladserne i årevis, men nu har trukket sig tilbage. Forsamlingen 
kvitterede med et stort bifald. 
Fra kriseudvalget, der har omdøbt sig selv til idéudvalget, redegjorde Henrik Kaufholz for 
arbejdet. Hans rapport er vedhæftet som bilag. 
Under debatten om formandens beretning blev det foreslået at forhandle med værftet om en 
nedskrivning af gælden, at få bedre kontakt med og omtale i TV, at få guide til aftensejladserne, og 
der blev klaget over uorden i opkrævning af kontingent. 
Kasserer Andreas Markussen oplyste, at der i 2025 er udsendt opkrævninger på i alt 130.000, og 
cirka 80.000 kr. (265 medlemmer) er kommet ind. 
Punkt 3. Revisor Mads Bjørndal fra revisionsfirmaet Beierholm fremlagde regnskabet, der er 
vedhæftet referatet som bilag. Omsætningen er steget en smule fra 1.982.209 kr. i 2023 til 
2.061.492 kr. i 2024. I 2023 var resultatet et underskud på 459.985 kr., og det blev i 2024 vendt til 
et overskud på 163.368 kr. 
Det betyder, at foreningens kortfristede gæld er faldet til en kassekredit på 193.422 kr. (259.797 
kr.) og en værftsregning på 550.615 kr. (630.615 kr.). Forsamlingen godkendte regnskabet. 
Punkt 4. Forsamlingen vedtog uændret kontingent på 300 kr. om året. 
Punkt 5. Martin Hvass trak sig som formand og medlem af bestyrelsen. Henning Rasmussen og 
Anders Riis trak sig som medlemmer af bestyrelsen. 
Til bestyrelsen blev Jens Mogensen, Janne Bak og Brian Bak valgt uden modkandidater. Martin 
Hvass og Anders Riis blev ligeledes uden modkandidater valgt som suppleanter. 
Forsamlingen vedtog enstemmigt at fortsætte med intern revision. Johannes Lillelund og Henning 
Jespersen blev genvalgt som revisorer, mens Hans Pedersen er ny revisorsuppleant. 
Punkt 6. Der var ikke indkommet forslag. 
Punkt 7. Martin Hvass redegjorde for planerne for den forestående sæson. Der er planlagt 15 
tirsdagssejladser, der er åbne for almindelig tilmelding, og foreløbig booket 10 private sejladser. 
De 500.000 kr., som foreningen i år har fået som statstilskud, bruges til vedligeholdelse af færgen 
samt indkøb og montering af et højttaleranlæg, ”der kan overdøve vores gamle Alpha-diesel”, og 



en infoskærm. Der indkøbes også en billetterminal, der vil forenkle bogholderiet. Billetterminalen 
betyder også, at foreningen skifter regnskabssystem. 
Som noget nyt vil vi åbne sæsonen med flaghejsning og også markere slut på sæsonen, så folk i 
området bliver gjort opmærksomme på, at færgen nu sejler igen og nu holder vinterpause. 
Skiltningen ændres også, så vi ikke længere bruger ordet ’indstillet’, der kan misforstås. 
Det er også planen at tage færgen ud af drift to dage for at deltage i Kulturmødet. I år bliver det 
gratis at tage på tur med ’kulturfærgen’. Årets træskibssejlads skal også fejres, og foreningen vil 
gentage julemarkedet. Formanden bad forsamlingen klappe for ”det kæmpestykke arbejde, de 
frivillige har lagt i 2024”, og de fik et pænt og langt bifald. 
Den ny bestyrelse vil også forbedre kommunikationen med medlemsbreve, en ny hjemmeside og 
aktivitet på sociale medier. 
Martin Hvass viste så den check på 33.333 kr., som foreningen fik overrakt aftenen før på et 
aktionærmøde i Nordjyske Bank. Næssundfærgens Venner har nemlig blandt 242 indstillede 
vundet bankens frivillighedspris. 
I debatten blev efterlyst mærkater om Næssundfærgen til at sætte på bilen. De er p.t. udsolgt, men 
skal nok sammen med nye souvenirs være klar til sæsonen. Der blev også efterlyst en boks på 
færgen med indmeldelsesblanketter. 
Bestyrelsen har besluttet, at årets sejlsæson begynder 2. maj. I debatten blev beslutningen 
kritiseret. Nogle medlemmer ville have startdatoen trukket frem til 1. april bl.a. af hensyn til 
kunstudstillingen i Karby Kuber i påsken. Martin Hvass svarede, at sejlads i april ville give et 
underskud på omkring 120.000 kr., og det har foreningen ikke råd til. 
Skibsfører Benny Bak sagde, at ”der er ikke noget, vi hellere vil, end sejle”. Men det er bedre at 
sejle i færre måneder end bare at sejle løs ”for at miste jobbet om to år, når der ikke er flere 
penge”. Han fremhævede også, at ”dem, der brokker sig, dem ser vi aldrig på færgen”. 
Punkt 8. Der var ingen indlæg. 
Kl. 20.15 afsluttede dirigenten generalforsamlingen og takkede for ”forholdsvis god ro og orden”. 
Referent………………………………………………… Dirigent……………………………………………………………………. 
Henrik Kaufholz Henning Jespersen 
Formand………………………………………………. Næstformand og kasserer………………………………………… 
Martin Hvass Andreas Markussen 
Overfartsleder…………………………………….. 
Viggo Vangsgaard 
 


